
Verbinding en Samen (de schouders er onder)

Heerde staat landelijk op de kaart, maar niet zoals we ons gewenst hadden.
De fractie D66/GL wil alle inwoners sterkte wensen met het verlies en herstellenden van 
Covid 19. En allen danken die zich hiervoor extra hebben ingezet zoals het college, 
zorginstellingen, ziekenhuizen, Ha, hulpverleners en ondersteuners 

De perspectief nota en de meerjarenramingen zien er positiever uit dan voorgaande jaren. 
Er worden veel beleidsvoornemens aangekondigd waar we ons in kunnen vinden!
Financiële voorzichtigheid  blijft geboden met onzekerheden als: herverdeling van het 
gemeentefonds, worden Covid kosten vergoed en gaat de overheid extra investeren in 
Jeugd, WMO (denk aan HHV) en Klimaat? Als dat zo is dan moeten we het, met samen de 
schouders eronder, kunnen redden. 
D66/GL Heerde staat voor een solide en toekomstbestendig financieel beleid waarbij de 
sterkste schouders de zwaarste lasten dragen.

Nu we een beetje hersteld zijn van Covid 19 is het tijd voor meer reflexie en heroverweging 
Vz  het is aan ons allen om extra moeite te doen aan het herstel: jong, oud, arm, rijk, links of 
rechts, ieder kan op eigen wijze een bijdrage leveren ook de Raad 
We willen daarom extra aandacht vragen voor de volgende punten:

Veranderingen in de samenleving vragen om een nieuwe verhouding tussen de gemeente 
en haar inwoners. Als inwoners iets willen mag de gemeente geen obstakel zijn! De 
gemeente is een luisterend oor die meehelpt en kijkt wat in het belang is van alle inwoners!
Ondersteun waar mogelijk de verschillende doelgroepen, waaronder ook de ondernemers. 
Creativiteit helpt om “om te denken” naast stimulering voor inwoners om her en 
omscholingen aan te pakken. Luister naar de jongeren want ook zij komen knelpunten tegen 
zeker na Covid 19
Er zijn veel thema's waarbij het over jongeren gaat, zoals huisvesting, sport, eenzaamheid, 
financiën en meepraten over klimaatverandering. Lokale politici en bestuurders kunnen zo 
worden gevoed met ideeën van jongeren. (Hoezo politiek niet leuk voor jongeren) 

We willen meer ideeën uit de dorpen ophalen en de betrokkenheid bij de gemeenteraad op 
een aantrekkelijke manier vergroten. D66/GL heeft met veel inwoners gesproken en hen o.a. 
gewezen op de optie “inspreken” bij raads-en cie. vergaderingen. Veel insprekers ervaren dit 
als een meerwaarde en de kloof tussen Raad en inwoners wordt zo verkleind. Dit kan je 
natuurlijk op nog meer manieren vormgeven bv e - petitie

Op een begrijpelijke manier communiceren met raad en inwoners vinden wij essentieel
Een raadsvoorstel is een belangrijke tekst. D66/GL wil graag meerdere gelijkwaardige en 
onderbouwde keuzemogelijkheden en alternatieve beleidskeuzes in een voorstel. In de 
context van een raadsvoorstel moeten niet te veel details staan. Dat kan professioneler zoals 
bv in Zwolle “werken met een versimpelteam”

Ruimtelijke ordening en Wonen
Het college heeft een eerste positieve verandering laten zien met het voeren van een 
actievere grondpolitiek. Niet projectontwikkelaars bepalen waar we woningen  of 
voorzieningen neerzetten maar samen met onze inwoners bepalen we op welke plek we 
welke woningen en of voorzieningen neerzetten  Een actievere grondpolitiek is echt nodig 
om de inhaalslag betaalbare woningen te kunnen maken, om slim om te gaan met 
verdichting en om tegenvallers in grondexploitatie actief vóór te zijn 



Nu de Omgevingswet nog op zich laat wachten en inwoners toch uiteenlopende initiatieven 
nemen in het ruimtelijk domein roepen we het College op om heldere integrale kaders vast te 
leggen. Zeker in de kleine kernen is de karakteristiek, welke zo aantrekkelijk is voor  
bewoners en passerende toeristen/recreanten, uiterst kwetsbaar voor initiatieven die slechts 
met één doel voor ogen zijn ontwikkeld namelijk commercieel gewin. In de kleine kernen 
Vorchten en Veessen maar wellicht ook in Wapenveld en Heerde popelen inwoners om met 
het college te kijken naar mogelijkheden voor inbreidingslocaties. In Veessen/Vorchten  zijn 
overigens zorgen rond diverse ontwikkelingen en de hoogwatergeul.

VZ  kan er een onderzoek komen of we extra woningen op locaties als de Eeuwlandseweg 
Zuid en Eeuwlandseweg Noord kunnen realiseren?

Natuur begraven
Natuur begraven is kennelijk commercieel aantrekkelijk
Om de exploitatie van het begraven ook in de toekomst meer armslag te geven willen we het 
college vragen een onderzoek te starten of natuur begraven op een Lob van de 
begraafplaats Engelmanskamp een optie is. Grote stukken natuur voor eeuwig onttrekken 
voor commerciële begraafplaatsen zoals mogelijk in Wapenveld, keuren wij af. Wij willen niet 
dat de gemeente Heerde te boek gaat staan als ‘begraafgemeente’ dat is tegen onze visie 
van recreatiebelevingsgemeente, in 

Motie 2018-05 gebouwen en accomodatiebeheer over de uitvoering hiervan hebben we nog 
geen voorstel gezien. Wanneer kunnen we de uitvoering van deze motie verwachten?
 
Nog wat opmerkingen
We willen het college vragen om ons in een eerder stadium mee te nemen op een aantal 
dossiers zoals in het van der Valk dossier bv 

 Groot Stokkert (tijdelijke tussenvoorziening, zorghotel, willen we graag in stand 
houden)

 Het integraal huisvestingsplan voor het onderwijs( We zijn verheugd dat het college 
dit als prio op de lijst van investeringen als pm heeft opgenomen, hoe worden we 
meegenomen?)

 Bij allerlei bouwontwikkelingen als MFA Wapenveld, loket 0-100 Heerde, van Setten 
van Loenen enz.

  
Klimaat bestendigheid: 
Het komende jaar wordt cruciaal voor de energietransitie. De gemeente heeft subsidies en 
extra gelden gekregen (zie ook de circulaires) We zijn voorzichtig bezig met de uitvoering( bv 
werven energiecoaches en subsidiemogelijkheden) We willen ook dat de inwoners direct 
profijt hebben van extra gelden.
Tegelijkertijd is de RES(Regionale Energie Strategie) in voorbereiding. Als raad en inwoners 
hebben we nog nauwelijks gelegenheid gekregen om mee te praten. Het gaat om forse 
ingrepen in de leefomgeving van mensen, wij hechten sterk aan een uitgekiend 
participatietraject voor de maatregelen die nodig zijn We durven het bijna niet te zeggen 
maar voor de 62 windturbines die de Clean Tech in gedachten heeft voor de regio zul je toch 
echt je inwoners mee moeten nemen anders is dit bij voorbaat gedoemd te mislukken.
Gezien de klimaatveranderingen, hogere temperaturen, meer wisselvallige en extremere 
neerslag en het tempo waarin wij in Heerde onder andere, de tuinen zien verstenen, roepen 
we het College op hier aandacht aan te besteden en dit met onze inwoners te 
communiceren. 

Stikstof
Vz Als fractie maken we ons grote zorgen over het stikstofbeleid( zie ook rapport Remkes) In 
onze gemeente met veel agrariërs en natuur willen we als fractie een evenwichtige aanpak 
met draagvlak en respect voor ieders situatie



Het kan toch niet dat allerlei bouwprojecten (als bv Ennerveld, woningproject Wapenveld 
e.a.) stil komen te liggen en dadelijk bij de herstructurering door landelijke afroming van 
stikstof bij salderen wel Lelystad Airport kan openen en onze plannen stil blijven liggen Vz u 
snapt het vast dat is ons en wellicht ook u een doorn in het oog

Verder willen we pleiten voor stimulering van kringlooplandbouw in onze gemeente. We 
hebben immers al mooie voorbeelden en Consumenten staan steeds meer open voor 
streekproducten. De Cita Slow gedachten en het fairtrade initiatief passen goed in dit 
concept.

Waarom juist nu niet bezuinigen op Kunst en Cultuur?
D66/GL zou graag zien dat de bezuinigingen op de cultuursector van €50.000( €25.000 op 
het Cultuurplein en € 25.000 op Bibliotheek)) mede vanwege de Coronacrises terug gedraaid 
gaan worden  We moeten gaan staan voor de sector waarvan je nu ziet hoe zeer eenzame 
mensen opfleuren door: thuis creatief te zijn, concertjes voor verzorgingshuizen te 
organiseren, muziekles en boeken op afstand te regelen etc. In tijden waar zekerheden 
wegvallen helpt cultuur om tijd op een goede manier in te vullen (zie toelichting en motie  
Cultuurplein en de Bibliotheek die we samen met VVD en GB/BP indienen)

Sociaal domein:
Gelet op de verwachte druk op de WMO gelden maken wij ons zorgen over de 
betaalbaarheid van de huishoudelijke zorg.(HHV)
Vz Het grote budget wat we structureel inboeken voor de Huishoudelijke verzorging is 
vanwege veranderende regelgeving in een vast abonnementstarief tarief eigenlijk niet meer 
houdbaar als er geen financiële bijdrage van het Rijk komt
Als mensen die tot 2019 in staat waren om zélf hun huishoudelijke zorg te regelen, alleen 
vanwege financiële motieven hun particuliere thuishulp opzeggen en vervolgens een beroep 
doen op thuiszorg via de gemeente, vind D66/GL dat onwenselijk. Zorggeld moet niet 
terechtkomen bij mensen die zelf hun eigen ondersteuning kunnen regelen en betalen. De 
Wmo is niet bedoeld om mensen een financiële meevaller te bieden.’ We vragen het College 
een dringend Appel te doen op de solidariteit van de inwoners van Heerde, zodat we het 
voor inwoners die zelf deze vorm van ondersteuning niet kunnen betalen, toch laagdrempelig 
in stand kunnen houden. En de tekorten niet als een strop om onze nek hangen immers de 
kosten hiervoor zijn niet structureel gedekt. We willen graag samen met het college en de 
raad een meer passende oplossing bij deze tijd zoeken om de HHV voor doelgroepen 
waarvoor deze vorm van zorg bedoeld is, te continueren 
De tekorten in de Jeugdzorg die niet structureel zijn opgelost, kunnen wat ons betreft meer 
structureel in de meerjarenramingen worden meegenomen.( De mei circulaire kan ons bij 
bovenstaande knelpunten helpen)

Tot slot

Bedrijfsvoering en de Kop van de Veluwe
De grote decentralisaties bij gemeenten vragen specifieke inspanningen op het 
personeelsbeleid. Zeker in een gemeente als Heerde, speler in de keukenkampioendivisie, 
vertrekken talenten naar de eredivisie-gemeenten. Om de kwetsbaarheid van onze 
gemeente te verkleinen, zal fors geïnvesteerd moeten worden in het managen van talent, te 
werken aan de flexibiliteit van medewerkers en samenwerking zoeken met omliggende 
gemeenten.
De destijds vorm gegeven reorganisatie zou de flexibiliteit van de organisatie moeten 
vergroten, met als bijeffect minder externe inhuur.
Voldoet het model aan de nieuwe taken die aan de gemeente worden gesteld. Worden de 
servicenormen hierdoor beter gehaald? Wanneer kunnen we de evaluatie verwachten?



VZ We hebben zorg rondom het M2A project vertraging door te weinig capaciteit, dit baart 
zorgen. Het heeft voor ons prioriteit om op korte termijn een eenduidig proces met de 3 
verschillende gemeenten te ontwerpen (zie 2020-63 actieve raadsinfo)
De fractie D66/GL wil graag samenwerkingen met andere gemeenten in eerste instantie is 
de keus op de Noord-Zuidlijn omdat we dit samen met inwoners bepaald hebben maar onze 
mind blijft open.

Voorzitter, de gemeente staat voor brede belangen als integraal werken, denken en 
handelen en inwoners meenemen. Juist deze weken kregen we een lang verwachte 
beantwoording van vragen die we samen met het CDA en de PvdA aan het college hadden 
gesteld over onderwerpen als : durf te experimenteren en wandel buiten gebaande paden 
m.b.t. participatie VZ participatie en een visie daarop ontwikkel je niet achter een bureau 
maar samen met verschillende groepen als organisaties en inwoners Het rapport 
Inwonerbetrokkenheid van de trainees (die we recentelijk ontvingen) is misschien een eerste 
aanzet. Helaas moeten we constateren dat dit  een ambtelijke invulling is want geen raadslid 
is hierbij betrokken geweest. Vz participatie is verbindingen leggen met alle gremia en is 
geen bureauwerk. Zorg punten uit het rapport zijn bv: de openingstijden gemeentekantoor 
sluiten niet aan bij wensen van inwoners en het openstaan voor initiatieven van inwoners 
scoort laag 
Nu de meicirculaire er positiever uitziet  kunnen we werken aan bovenstaande punten 
Kortom er is werk aan de winkel om samen de schouders eronder te zetten!


